
Protokół Nr XXXIII/2013                                                                                                                     

z XXXIII Sesji Rady Gminy Dygowo                                                                                           

odbytej 29 października 2013 roku 

Otwarcia obrad XXXIII sesji Rady Gminy Dygowo o godz. 10
00

 dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Jerzy Leszczyński, który przywitał Radnych, Wójta, Panią Sekretarz, Panią 

Skarbnik,  Kierowników Jednostek Organizacyjnych Gminy, Sołtysów.   

Na 14 – stu radnych na Sesji obecnych było 12 – stu radnych i 17 – tu zaproszonych gości 

(listy obecności stanowią załącznik do protokołu). Rada jest prawomocna do podejmowania 

uchwał. 

Protokół z ostatniej XXXII sesji Rady Gminy Dygowo dostępny był w biurze Rady Gminy i 

jest do wglądu na dzisiejszej sesji.      

Rada nie wniosła uwag i protokół przyjęła – jednogłośnie. 

Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zaproszeniami na Sesję. 

Porządek obrad został przyjęty przez Radę –  i przedstawia się następująco: 

Porządek obrad:                                                                                                                                                                   

1. Otwarcie Sesji.                                                                                                                                    

2. Zgłaszanie interpelacji.                                                                                                                  

3. Informacja z działalności Wójta.                                                                                                 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1. zmian w uchwale budżetowej na 2013 rok 

2. zmiany w budżecie gminy na 2013 rok, 

3. zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2013-2021, 

4. uchylenia uchwały Nr XXXII/238/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 29 października 

2013 roku w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Dygowo długoterminowego kredytu 

na finansowanie planowanego deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego,  

5. emisji obligacji, 

6. wydzierżawienia nieruchomości.  

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.                                                                                        

6. Wolne wnioski.                                                                                                                              

7. Zakończenie obrad. 

Ad 2. Zgłaszanie interpelacji: 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – poprawa nawierzchni dróg gruntowych (Czernin, 

Bardy)                                                                                                                                                     

- uruchomienie programu dla seniorów (umożliwiającego kilka godzin dziennie wspólnych 

zajęć). 

P. Przewodniczący – czy wszystkie gospodarstwa domowe w naszej gminie mają już 

pojemniki na śmieci? 



Ad. 3 Informacja z działalności Wójta.                                                                                        

(stanowi załącznik do protokołu)         

Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawach:        

1) zmiany w uchwale budżetowej  

Opinia Komisji Finansów – pozytywna 

P. Skarbnik – zmiana ta dotyczy zwiększenia limitu zobowiązań, do zaciągania pożyczek i 

kredytów, a związane jest to z emisją obligacji. W Wieloletniej Prognozie Finansowej 

musimy pokazać większą spłatę. 

Wójt – żeby spłacić nasze kredyty bardziej nam się opłaca wziąć obligacje, temat ten był 

omawiany na komisji finansów. Obligacje są tańszym instrumentem do spłaty naszych 

zobowiązań, oczywiście tylko tych kredytów, które nie są preferencyjne. Dzięki takiemu 

rozwiązaniu będziemy mogli spokojnie pospinać budżet na lata kolejne, oraz spokojnie 

realizować inwestycje. Chcemy na początku przyszłego roku wziąć kolejną transzę obligacji 

na realizację inwestycji. Nie będziemy rezygnowali z możliwości pozyskania kredytów, ale 

tylko tych dla nas bardzo korzystnych m.in. z Banku Ochrony Środowiska. Budżet na 2014 

rok jest „szkieletowy” ale zostanie powiększony o inwestycje na początku przyszłego roku, 

gdy będziemy już po przetargach na główne inwestycje i po emisji naszych obligacji. 

Radny Józef Rozwód – czy mamy pewność, że te obligacje zostaną sprzedane. 

P. Skarbnik – te obligacje zostaną wykupione przez bank, będzie to działało jak kredyt tylko 

na korzystniejszych warunkach. 

Radny Józef Rozwód – jaka jest różnica między kredytem komercyjnym a obligacjami? 

P. Skarbnik - ok. 4%  

P. Przewodniczący – wybór banku nastąpi w drodze przetargu ofert 

Radny Józef Rozwód – czy to poprawi nasze wskaźniki zadłużenia? 

P. Skarbnik – tak  

Głosowanie: 

za – 12                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

 

 



2) zmiany w budżecie gminy na 2013 rok 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna 

Głosowanie: 

za – 12                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

3) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2013-2021,                                    

Opinia Komisji Finansów – pozytywna 

Głosowanie: 

za – 12                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

4) uchylenia uchwały Nr XXXII/238/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 29 października 

2013 roku w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Dygowo długoterminowego kredytu 

na finansowanie planowanego deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna 

Głosowanie: 

za – 12                                                                                                                                          

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

5) emisji obligacji, 

 Opinia Komisji Finansów – pozytywna 

P. Przewodniczący – jakie będą koszty obsługi tych obligacji? 

P. Skarbnik – będzie to kwota ok. 10,5 tys.zł 

Radny Józef Rozwód – jaki jest w tym interes dla banku? 

P. Skarbnik - dla banku jest korzystne to, że jest to długi okres czasu bo wykup tych 

obligacji nastąpi nawet po 2020 roku , a odsetki płacimy na bieżąco. 



 

Wójt – banki będą nam składały oferty a my wybierzemy ten bank, który nam zaoferuje 

najlepszą ofertę i najkorzystniejszą dla nas. 

Głosowanie: 

za – 12                                                                                                                                          

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

6) wydzierżawienia nieruchomości,                                                                                   

Opinia Komisji Finansów – pozytywna 

Wójt – jest to pomieszczenie w byłym ośrodku zdrowia, w którym funkcjonuje, firma która 

prowadzi działalność reklam komputerowych. Minął 3 letni okres dzierżawy i aby teraz 

podpisać kolejną umowę konieczne jest podjęcie uchwały. 

Głosowanie: 

za – 12                                                                                                                                          

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

Wójt – drogi gruntowe i ich remonty – jesteśmy teraz w okresie jesiennym, po każdym 

deszczu stan tych dróg się pogarsza, na drodze Bardy – Czernin takie prace były ostatnio 

robione, na pozostałych drogach staramy się po zgłoszeniach od mieszkańców poprawiać.             

– program dla seniorów – staramy się pracować nad ofertą dla seniorów, organizujemy  

imprezy dla seniorów. Klub seniora działa u nas czasami większą intensywnością a czasami z 

mniejszą. Wkrótce jak zostaną uruchomione kolejne świetlice oferta dla seniorów zostanie 

powiększona ponieważ na świetlicach będą odbywały się zajęcia nie tylko dla dzieci i 

młodzieży ale również dla seniorów. Jeśli chodzi o formy codziennego pobytu, to już 

wchodzimy trochę nie w swoje kompetencje, musielibyśmy powołać jakiś ośrodek, ale może 

niech Pani Kierownik GOPS wyjaśni nam tę  kwestię. 

Kierownik GOPS – nasi pracownicy zauważyli, że w chwili obecnej nasi seniorzy nie są 

jeszcze na tyle otwarci, nie chcą wychodzić z domu, nie chcą się angażować, planujemy 

zajęcia dla seniorów, ale staramy się robić to małymi krokami. Uruchomienie takiego 

programu wiążę się dużymi kosztami, a nie ma sensu robić tego dla 2-3 osób. Prowadzimy 

różne działania, których celem jest zachęcenie seniorów do większej aktywności. 

 



 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – nie chodziło mi o zajęcia odświętne, a bardziej o życie 

codzienne, które często jest monotonne, możemy zorganizować zajęcia dla seniorów w 

godzinach pracy świetlic, wtedy te koszty nie będą na pewno duże, chodzi o to, żeby seniorzy 

mogli się spotkać i porozmawiać ze sobą, nie każdy chce kogoś do domu wpuścić i nie każdy 

chce do czyjegoś domu iść. Ale pewnie bardzo chętnie ci seniorzy spotkaliby się ze sobą w 

miejscu ogólnodostępnym. Może jeśli nie codziennie to co jakiś czas, nie tylko na dzień 

seniora, ponieważ są to osoby, które też potrzebują naszej uwagi. 

Kierownik GOPS – mamy już zaplanowane dla seniorów zajęcia na przyszły rok. 

Wójt – w każdej świetlicy będą takie godziny przeznaczone tylko dla seniorów, ale w 

najbliższym czasie prawdopodobnie nie zorganizujemy całej logistyki, tzn. dowozów, 

specjalistycznej opieki itp. byłoby to trudne, gdybyśmy mieli zrobić to na terenie całej gminy. 

Przygotujemy odpowiednią ofertę na świetlicach, z której będą mogli skorzystać seniorzy. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – rzucam pewną propozycję, którą trzeba byłoby wziąć 

pod uwagę przy budowaniu budżetu na kolejny rok i lata następne. 

Wójt – pojemniki do segregacji odpadów – na terenie prawie całej gminy są już pojemniki, 

jest kilka gospodarstw domowych, które jeszcze nie mają ale to dosłownie kilka rodzin 

mieszkających w blokach, większych problemów z funkcjonowaniem systemu nie ma. 

P. Przewodniczący – czy nadal zdarza się sytuacja, w której śmieci odnajdywane są w 

lasach, czy na łąkach? Czy takie sytuacje się nie zdarzają? 

Wójt – zdarza się znajdować na przystankach podrzucane śmieci. 

Ad. 6. Wolne wnioski  

P. Przewodniczący – zaproponował aby tematem seniorów zajęła się komisja społeczna,        

- poprosił o przygotowanie przez przewodniczących komisji rocznych planów pracy komisji, 

- oraz przedłożenie informacji z działań komisji za rok 2013.                                             

Poinformował o piśmie z RIO dot. podsumowania kontroli przeprowadzonej w Urzędzie 

Gminy poprosił o przesłanie radnym kopii wraz z wyjaśnieniami.                                               

Poprosił radnych o przygotowanie się do uchwalenia budżetu na rok 2014, termin sesji  

budżetowej ok. 20-tego grudnia. 

Radny Artur Wasiewski – czy na najbliższej sesji zostanie zaprzysiężony nowy radny? 

P. Przewodniczący – prawdopodobnie tak 

Wójt – może się okazać, że trzeba będzie zwołać sesję jeszcze na koniec roku, informacja z 

RIO-  proponuję żebyśmy dołączyli do tego nasze uwagi, tak aby był to komplet, ponieważ z 

niektórymi uwagami się nie zgadzamy.                                                                                 

Przedstawił temat zagospodarowania obiektu po posterunku policji w Dygowie, w chwili 

obecnej jest to własność Skarbu Państwa czyli Starosta może zrobić z tym obiektem co 

zechce. Nie może z tego miejsca zniknąć posterunek Policji tak uważam. Powinniśmy przejąć 



cały ten obiekt na mienie gminy, wydzielić część mieszkalną, zostawić część Policji i 

wydzielić teren pod poszerzenie drogi gminnej, którą w przyszłości będziemy robili.     

Starosta wyraziłby zgodę na przekazanie tej nieruchomości gminie, ale w zamian Gmina 

musiałaby przekazać Starostwu polbruk na potrzeby Zarządu Dróg Powiatowych za ok. 62 

tys. zł. Wartość tej całej nieruchomości jest na pewno większa. Przedstawiam Państwu ten 

temat do przemyślenia, prawdopodobnie na początku przyszłego roku będziemy chcieli 

przygotować odpowiednie uchwały. Dla nas ważne jest aby zachować posterunek Policji na 

terenie gminy Dygowo.  

Piotr Krysztofiak – uważam, że jest to niesmaczna propozycja ze strony Starosty, my za nich 

również robimy wiele na ich drogach, powinniśmy im również wystawić rachunek na koniec 

roku i rozliczyć ich za to. 

Wójt – argumentowałem to w starostwie, ale jesteśmy w tej złej sytuacji, że albo się godzimy 

na inwestycje i robimy wspólnie albo nie będą robione w ogóle. Jesteśmy trochę pod ścianą. 

Uważam że powinniśmy zrobić wszystko, aby zostawić Policję na terenie naszej gminy. 

Radny Piotr Krysztofiak – czy ten materiał zostanie wykorzystany na terenie naszej gminy? 

P. Przewodniczący – gdybyśmy my chcieli przekazać innemu samorządowi cokolwiek to 

pewnie też chcielibyśmy coś zyskać w zamian. Nie ma obowiązku przekazania przez 

Starostwo nieruchomości na rzecz gminy. Każdy samorząd powinien dbać o stan swojego 

budżetu. Jeśli Starosta dokona sprzedaży takiej nieruchomości to część z tych środków zasili 

budżet powiatu. Materiały, które gmina by przekazała trafiłyby do Z.S w Gościnie. 

Sołtys Piotrowic – podziękował za przebudowę drogi w Piotrowicach i remont Świetlicy w 

Piotrowicach. 

Na tym porządek obrad XXXIII Sesji Rady Gminy został wyczerpany i 

Przewodniczący Rady Gminy o godz. 11:15 zakończył jej obrady.  

Protokołował 


